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Geachte raadsleden, 
 
Naar aanleiding van ons onlangs gepubliceerde rapport Duurzaamheid en Participatie heeft 
ZLTO u op 5 augustus jl. een brief gestuurd inclusief een uitvoerige begeleidende memo.  
 
ZLTO stelt in haar schrijven grote vraagtekens bij de gehanteerde Telos-methode en stelt dat 
de gehanteerde indicatoren en normering, daar waar het gaat om de bodem in Meierijstad, 
niet passend zijn. Wij hebben kennis genomen van de opvattingen van ZLTO, maar 
herkennen ons hier zeker niet in.  
 
Allereerst vinden wij het van belang om eventuele onduidelijkheden over de gebruikte 
onderzoeksmethode in de duurzaamheidsbenchmark van Telos weg te nemen. Wij hebben 
Telos daarom gevraagd om hun visie op duurzaamheid, de keuzes die daaruit voortvloeien 
en de gehanteerde methode en de keuzes toe te lichten (zie hiervoor de bijlage). Een van de 
redenen voor ons als rekenkamercommissie om de duurzaamheidsfoto door Telos te laten 
maken was hun gevalideerde, wetenschappelijk onderbouwde methode, die eerder ook in 
vele andere Nederlandse gemeenten en provincies is ingezet. Bovendien bood de 
benchmarkopzet de mogelijkheid om de situatie in Meierijstad te vergelijken met die van 
relevante (buur-)gemeenten.  
 
Voorts benadrukken wij dat het doel van ons rekenkameronderzoek is, om de stand van 
zaken op het terrein van duurzaamheid in Meierijstad te beschrijven en dat beeld af te zetten 
tegen de situatie in andere relevante gemeenten (‘de foto’, zie ook onze 
onderzoeksrapportage en de toelichting daarop tijdens de beeldvormende avond van 21 juni 
jl.). Deze ‘foto’ had betrekking op drie dimensies van duurzaamheid, namelijk de sociale, 
economische en ecologische dimensie. De selectie van onderzoeksmethoden is afgestemd 
op dit doel. Bodemkwaliteit en intensieve veehouderij zijn dus nadrukkelijk nooit de focus van 
het onderzoek geweest.  
 
Als het gaat om de bodem in het bijzonder (maar in feite geldt hetzelfde voor alle andere 
factoren die we uitlichten) gaat onze conclusie dan ook niet verder dan het constateren dat 
er een kans ligt bij het ontwikkelen van een meer expliciete duurzaamheidsvisie, waardoor 
de gemeente actiever kan sturen op de gewenste ontwikkeling. In dit licht viel het ons op dat 
in ‘Mijlpalen voor Meierijstad’ (nog) geen doelen op het gebied van de intensieve veehouderij 
zijn geformuleerd.  
 
We bepleiten hierin geen specifieke beleidsrichting. Wel roepen we op tot het maken van 
een bewuste keuze, waarbij het college en u zowel expliciet maken op welke aspecten wél 
wordt ingezet (en op welke manier), als op welke aspecten een andere afweging wordt 
gemaakt.  
 
 
John Verhoeven 
Voorzitter rekenkamercommissie Meierijstad 

 


